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      4. Специальность (профессия) 44.02.02. Преподавание в начальных классах
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Контрольная работа по разделу «Фонетика» английского языка

1. Запишите все гласные буквы английского алфавита.
______________________________________________
2. Запишите все согласные буквы английского алфавита.
_____________________________________________
3. Назовите число звуков в английском языке.
____________________________________________
4. Что такое дифтонг в английском языке.
_____________________________________________
5. Сколько гласных букв в английском языке.
_____________________________________________
6. Сколько типов слогов существует для чтения гласных.
_______________________________________________
7. Что означает открытый тип слога.
_______________________________________________
8. Что означает закрытый тип слога.
_______________________________________________
9. С какой буквой связан3 и 4 тип слога.
_______________________________________________
10.Заполните таблицу правил чтения гласных
А. на буквы a, y, o _________________________________________________
B. на буквы e, i, u _________________________________________________
11. Какой звук дает сочетание ch
________________________________________________
12. Какой звук дает сочетание sh
________________________________________________
13. Какой звук дает сочетание th
________________________________________________
14. Какой звук дает сочетание wh
________________________________________________
15. Какой звук дает сочетание ng
________________________________________________
16. Какой звук дает сочетание ck
________________________________________________
17. Какой звук дает сочетание igh
________________________________________________
18. Какой звук дает сочетание kr
________________________________________________
19. Какой звук дает сочетание wr
________________________________________________
20. Какой звук дает сочетание gn
________________________________________________
21. Что происходит с буквой “e” на конце слова.
________________________________________________
22. Какой звук дает сочетание букв ai
________________________________________________
23. Какой звук дает сочетание букв ay
________________________________________________
24. Какой звук дает сочетание букв ea
________________________________________________
25. Какой звук дает сочетание букв ee
________________________________________________
26. Какой звук дает сочетание букв ei
_______________________________________________
27. Какой звук дает сочетание букв ey
_______________________________________________
28. Какой звук дает сочетание букв eu
_______________________________________________
29. Какой звук дает сочетание букв ie
_______________________________________________
30. Какой звук дает сочетание букв oa
_______________________________________________
31. Какой звук дает сочетание букв oo
_______________________________________________
32. Какой звук дает сочетание букв oi
_______________________________________________
33. Какой звук дает сочетание букв oy
_______________________________________________
34. Какой звук дает сочетание букв ou
_______________________________________________












8. Выберите один из 5-ти вариантов.





[bookmark: _GoBack]   
Перечень рекомендуемых учебных изданий, Интернет-ресурсов, дополнительной литературы
Основные источники:
1. Методика обучения иностранным языкам: Базовый курс лекций: Пособие для студентов педагогических вузов и учителей/Е.Н. Соловова. – 2-е изд. – М.: Просвещение, 2019 – 239с.
2. Грамматика современного английского языка / под ред. А.В. Зеленщикова, Е.С.Петровой. – СПб: Филологический факультет СПбГУ; М.: Издательский центр «Академия», 2003.
3. Макнамара Т. Языковое тестирование. – М.: RELOD, 2019.
4. Колесникова И.Л., Долгина О.А. Англо-русский терминологический справочник по методике преподавания иностранных языков. – СПб., 2019.
5. Общеевропейские компетенции владения иностранным языком: изучение, обучение, оценка. – Страсбург: Департамент по языковой политике; МГЛУ, 2019.
6. Sylee Gore, David Gordon Smith. English for Socializing. - Oxford University Press, 2019.
7. Raitskaya L., Stuard Cochrane. Guide to Economics. - Macmillan, 20019.
8. Богацкий И.С., Дюканова Н.М. Бизнес-курс английского языка. - Киев: Логос; М.: Рольф: Айрис-пресс, 2019.
9. Ю.   Голицынский. Грамматика: сборник упражнений. - СПб.: КАРО,   2019.
Дополнительные источники:
1. Raitskaya L., Stuard Cochrane. Guide to Economics. - Macmillan, 2019.
2. Богацкий И.С., Дюканова Н.М. Бизнес-курс английского языка. - Киев: Логос; М.: Рольф: Айрис-пресс, 2019.
3. Ю.   Голицынский. Грамматика: сборник упражнений. - СПб: КАРО,   2019.
4. Мюллер В.К. Англо-русский и русско-английский словарь – М.: Эксмо, 2019.
Интернет-ресурсы:
1. Министерство образования и науки РФ www.edu.ed.gov.ru
2. Российский образовательный правовой портал www.lav.edu.ru
3. Российский портал открытого образования www.openet.ru
4. Информационный образовательный портал «Гуманитарные науки» 
5. http://www.Iearn-english.ru
6. http://www.englishforbusiness.ru
7. http://www.homeenglish.ru
8. http://www.belleenglish.com
9. http://www.english-at-home.com
10. http://www. angl.by.ru/map.htm
11. Иhttp://www. real-english.ru
12. Языковой онлайн – курс www.langled.com 

Требования к оформлению контрольной работы:  
	1. Работа выполняется на листах стандарта А 4, шрифтом Times New Roman, размером шрифта 14 пунктов с интервалом между строк – 1,5. Размер полей: верхнее – 1,5 см., нижнее – 1,5 см., левое – 2см., правое – 2 см. 	
	2. Титульный лист считается первым, но не нумеруется. Каждая новая глава начинается с новой страницы. Точка в конце заголовка, располагаемого посредине строки, не ставится. Все разделы плана (названия глав, выводы, заключение, список литературы, каждое приложение) начинаются с новых страниц. Все сокращения в тексте должны быть расшифрованы. Основной текст работы нумеруется арабскими цифрами, страницы приложений – арабскими цифрами. 
		4. Перечень использованной литературы оформляется в соответствии с требованиями ГОСТа: в алфавитном порядке: фамилии авторов, наименование источника, место и год издания, наименование издательства, количество страниц. 
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КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА №4. ВАРИАНТ 3

I. Дайте правильный порядок слов в следующих предложениях.

1. Never, in Africa, warm clothes, people, wear.

2. Rains, in the Himalayas, often, it, in spring, early.

3. Short, so, is, life, and, it, you, always, must, enjoy.

4. Romantically, started, this, in America, story, long ago, love.

5. A small garden, flowers, many, are, there, every spring.

6. Not, today, shall, I come.

II. Выделенные слова замените соответствующими в единственном числе, а также произведите все необходимые в предложении изменения.

1. These little girls like when their brothers play with them. 2. Children spend a lot of time out-of-doors. 3. My cousins have families of their own. 4. My sisters have breakfast at 8 o, clock and them they go to schools. 4. They return home only at 2 o, clock in the afternoon. 5. They go to the library twice a month. 6. Their teachers tell them that they make a lot of mistakes. 7. They are not attentive at the lesson.

III. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо.

1. She felt-her shoes…pinch. 2. We don , t want anyone…interfere. 3. What made you…terrorize me? 4. The neighbor saw a stranger…enter the house.

IV. Lf-Clauses. Переведите следующие предложения.

1. Мы будем обедать, когда мой брат придёт из школы. 2. Если завтра будет хороший  день, мы поработаем в саду. 3. Сообщите нам, когда начнётся собрание.                    

V.  Переведите предложения в косвенную речь.
      1. Tom said, “I have already eaten lunch”. 2. Mr. Ford said, “I’m going to fly to Chicago”. 3. Jane said, “I can’t afford to buy a new TV-set”.  
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КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА №4. ВАРИАНТ II  

1. Tom said, “I have already eaten lunch”. 2. Mr. Ford said, “I’m going to fly to  

Chicago”. 3. Jane said, “I can’t afford to buy a new T V-set”. 

 I.Дайте правильный порядок слов в следующих предложениях.  

1. Snows, in the North Pole, often, it, in summer.  

2. Usually, for training, a lot of time, sportsmen, spend, before Olympiads.  

3.  Small, planted, in a garden, and flowers, many, been, trees, shave , in spring. 

4. Important, started, these, at the University, projects, long ago, scientific.  

5. Short, so, is, life, and, it, you, always, must, learn.   

6. Not, on Sunday, will, my guests, come. 

 

 

II. Вы деленные слова замените соответствующими в единственном числе, а 

также произведите все необходимые в предложении изменения.  

1. My brothers have houses of their own.2. Tourists spend a lot of time out-of-doors. 3.  

Their daughters have breakfast at 9 o’clock and then they go to school. 4. They come 

home only at 7 o’clock in the afternoon. 5.  Children go to the swimming-pool twice a 

month. 6. Their trainers tell them that they make a lot of mistakes, 7. Students are not 

attentive at the lectures 8. These little cousins like when their brothers play with them. 

III. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо. 

1. My neighbour saw stranger...enter the house. 2. We don’t want anyone…disturb us, 

3.What made you… help him? 4. Michele felt his boots pinch. 

IV. If- CLouses. Переведите следующие предложения. 

1. Сообщите нам, когда начнётся концерт.2. Если завтра будет хорошая погода, 

мы пойдём на море. 3. Они будут ужинать, когда, их отец придёт домой. 

V. Переведите предложения в косвенную речь.
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I.Дайте правильный порядок слов в следующих предложениях.
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II. Вы деленные слова замените соответствующими в единственном числе, а также произведите все необходимые в предложении изменения.

1. My brothers have houses of their own.2. Tourists spend a lot of time out-of-doors. 3.  Their daughters have breakfast at 9 o’clock and then they go to school. 4. They come home only at 7 o’clock in the afternoon. 5.  Children go to the swimming-pool twice a month. 6. Their trainers tell them that they make a lot of mistakes, 7. Students are not attentive at the lectures 8. These little cousins like when their brothers play with them.

III. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо.

1. My neighbour saw stranger...enter the house. 2. We don’t want anyone…disturb us, 3.What made you… help him? 4. Michele felt his boots pinch.

IV. If- CLouses. Переведите следующие предложения.

1. Сообщите нам, когда начнётся концерт.2. Если завтра будет хорошая погода, мы пойдём на море. 3. Они будут ужинать, когда, их отец придёт домой.

 (
КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА №4. ВАРИАНТ II
)

 (
КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА №4. ВАРИАНТ И
)

 (
КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА №4. ВАРИАНТ II
)

V. Переведите предложения в косвенную речь.

 (
1. 
Tom said, “I have already eaten lunch”. 2. Mr. Ford said, “I’m going to fly to
Chicago”. 3. Jane said, “I can’t afford to buy a new TV-set”.
)

 (
1. 
Tom said, “I have already eaten lunch”. 2. Mr. Ford said, “I’m going to fly to
Chicago”. 3. Jane said, “I can’t afford to buy a new TV-set”.
)

 (
1. 
Tom said, “I have already eaten lunch”. 2. Mr. Ford said, “I’m going to fly to
Chicago”. 3. Jane said, 
£
T can’t afford to buy a new TV-set”.
)




image5.emf
Контрольная работа № 4  

Вариант 5 

I.  Дайте  правильный порядок слов в следующих предложениях.  

1. Paint, an artist, landscape, did, the picturesque? 

2. Go, may, for, children, now, a walk? 

3. Have, my, best, friends, congratulated, with birthday, me. 

4. His, fish man, such a, not, is, heavy, farther. 

5. This cards, Mary, came, was, when, her husband, reading, home? 

6. Must, take, their, always, children, care of, parents. 

II. Выделенные слова замените соответствующими в единственном числе, а 

также произведите все необходимые в предложении изменения. 

1. These friends   can teach you good manners. 2. My cousins   live in London, they 

study at the private school. 3. Do those pupils go to school by bus? 4. We are going to 

see these films which are presented at the Festival. 5. Those dolls  are beautiful but they 

cannot speak. 6. Scientists work very much at the laboratories 7. Two of their children 

go to the nursery school. 

III. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо. 

1. She does not expect them… bring a letter . 2. You might hear   them... scream 

loudly. 3.We see the  policeman... nock to the next door.  

IV. If- Clauses. Переведите следующие предложения. 

1. Она вернётся домой, когда закончит колледж. 2. Если мой друг купит 

билеты, мы пойдём в театр. 3. Сообщите нам, если вам нужна наша помощь. 

V. Переведите предложения в косвенную речь. 

 

1. Alice said “I have been in Wonderland”. 2. March Hare said “We are going to have 

5 o’clock tea”. 3. Carol said “I do not know”. 
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Контрольная работа № 4 

Вариант 5

I.  Дайте  правильный порядок слов в следующих предложениях.

1. Paint, an artist, landscape, did, the picturesque?

2. Go, may, for, children, now, a walk?

3. Have, my, best, friends, congratulated, with birthday, me.

4. His, fish man, such a, not, is, heavy, farther.

5. This cards, Mary, came, was, when, her husband, reading, home?
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II. Выделенные слова замените соответствующими в единственном числе, а также произведите все необходимые в предложении изменения.

1. These friends   can teach you good manners. 2. My cousins   live in London, they study at the private school. 3. Do those pupils go to school by bus? 4. We are going to see these films which are presented at the Festival. 5. Those dolls are beautiful but they cannot speak. 6. Scientists work very much at the laboratories 7. Two of their children go to the nursery school.

III. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо.

1. She does not expect them… bring a letter . 2. You might hear   them... scream loudly. 3.We see the  policeman... nock to the next door. 

IV. If- Clauses. Переведите следующие предложения.

1. Она вернётся домой, когда закончит колледж. 2. Если мой друг купит билеты, мы пойдём в театр. 3. Сообщите нам, если вам нужна наша помощь.

V. Переведите предложения в косвенную речь.



1. Alice said “I have been in Wonderland”. 2. March Hare said “We are going to have 5 o’clock tea”. 3. Carol said “I do not know”.
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КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА №4. Вариант 1 

1. Дайте правильный порядок слов в следующих предложениях.  

1. You, watch, last night, did, the football match? 

2. English, am learning, to speak, I, now. 

3. Fred, you, his, has invited, to, party, housewarming. 

4. She, heavy, such a, not, is, smoker. 

5. This photo, Brian, did, when and where, take? 

6. Can, guess, he, never, I, about, is thinking, what. 

2. Выделенные слова замените соответствующими в единственном   

числе, а также произведите все необходимые в предложении  изменения. 

1. They know the town well and can show you the way to the theatre.2.My  friends 

live in Kiev, they study at the University.3.Do these boys go to school in the 

morning or the afternoon? 4.They want to buy some English books which they 

need for their work.5.These girls sing well but they cannot play the 

piano.6.Housewives work very much at home.7.Two  of my friends  work at this 

plant , they are engineers 

3. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо. 

1We expect everybody… join us and … have a fun .2. you can

, 

t make me … do 

such things.3.We heard the postman … come up to the front door and then we saw 

him … slip a thick envelope into the box. 

4. If - Clauses. Переведите следующие предложения. 

1.Мы выйдем на улицу, когда дождь закончится .2.Если он не извинится (beg 

my pardon),я не буду с ним разговаривать  .3. Не знаю, придет ли она сегодня. 

Еcли всё- таки она появится, сообщи нам. 

5. Переведите предложения в косвенную речь. 

1. Little Betty said “I am sleepy”. 2. Sally said,” I don

, 

t like chocolate”. 

 3. Margaret said, “ I am planning a trip to the South”. 
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КОНТРОЛЬНАЯ РАБОТА №4. Вариант 1

1. Дайте правильный порядок слов в следующих предложениях.

1. You, watch, last night, did, the football match?

2. English, am learning, to speak, I, now.

3. Fred, you, his, has invited, to, party, housewarming.

4. She, heavy, such a, not, is, smoker.

5. This photo, Brian, did, when and where, take?

6. Can, guess, he, never, I, about, is thinking, what.

2. Выделенные слова замените соответствующими в единственном  числе, а также произведите все необходимые в предложении изменения.
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Контрольная работа № 4  

Вариант 4 

I. Дайте правильный порядок слов в следующих предложениях.  

1. Susan, play, last competitions did, the basketball match?  

2. Spain, are learning, to speak, children, now. 

3. Friend, your, you, his, has invited, to, party, birthday.  

4. He, famous, such a, not, is, writer. 

5. This picture, my family, did, when and where, take?  

6. Can, know , they, never, we, about, are doing, what.  

II. Выделенные слова замените соответствующими в единственном числе, а 

также произведите все необходимые в предлож ении изменения. 

1. These children know the city well and can show you the street. 2.  My sisters  live in 

Saratov, they study at the technical school. 3. Do  those girls go to school in the 

morning or in the afternoon? 4. We want to buy some wallpapers which we need for 

our repairing. 5. These opera-singers sing marvelous but they cannot play in orchestra. 

6. Housewives work very much at home. 7. Two of her friends work at this plant, they 

are workers. 

III. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо. 

1. They expect us… join and... have lunch. 2. You must not  шаkе them... do… like 

that. 3.Wecan hear the man... come up to the door and then we can see him… open the 

door. 

IV. If - Clauses. Переведите следующие предложения. 

1. Они выйдут на прогулку, когда дождь закончится. 2. Если он не придёт, я 

не буду ждать его. 3. Мы не знаем, приедет ли брат на машине сегодня. Если 

всё-таки он появится, сообщи нам. 

V. Переведите предложения в косвенную речь.  

 

1. John said “I have an excellent mark today”. 2. Mrs. Green  said “I’ m cooking 

turkey for party”. 3. Helen said “I cannot skate”.  

 

 

 


_________Microsoft_Word1.docx
Контрольная работа № 4 

Вариант 4

I. Дайте правильный порядок слов в следующих предложениях.

1. Susan, play, last competitions did, the basketball match?

2. Spain, are learning, to speak, children, now.

3. Friend, your, you, his, has invited, to, party, birthday.

4. He, famous, such a, not, is, writer.

5. This picture, my family, did, when and where, take?

6. Can, know , they, never, we, about, are doing, what.

II. Выделенные слова замените соответствующими в единственном числе, а также произведите все необходимые в предложении изменения.

1. These children know the city well and can show you the street. 2. My sisters  live in Saratov, they study at the technical school. 3. Do those girls go to school in the morning or in the afternoon? 4. We want to buy some wallpapers which we need for our repairing. 5. These opera-singers sing marvelous but they cannot play in orchestra. 6. Housewives work very much at home. 7. Two of her friends work at this plant, they are workers.

III. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо.

1. They expect us… join and... have lunch. 2. You must not шаkе them... do… like that. 3.Wecan hear the man... come up to the door and then we can see him… open the door.

IV. If - Clauses. Переведите следующие предложения.

1. Они выйдут на прогулку, когда дождь закончится. 2. Если он не придёт, я не буду ждать его. 3. Мы не знаем, приедет ли брат на машине сегодня. Если всё-таки он появится, сообщи нам.

V. Переведите предложения в косвенную речь.



1. John said “I have an excellent mark today”. 2. Mrs. Green said “I’ m cooking turkey for party”. 3. Helen said “I cannot skate”.
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I. Дайте правильный порядок слов в следующих предложениях.  

1. Never, in Africa, warm clothes, people, wear.  

2. Rains, in the Himalayas, often, it, in spring, early.  

3. Short, so, is, life, and, it, you, always, must, enjoy.  

4. Romantically, started, this, in America, story, long ago, love.  

5. A small garden, flowers, many, are, there, every spring.  

6. Not, today, shall, I come. 

II. Выделенные слова замените соответствующими в единственном  числе, а 

также произведите все необходимые в предл ожении изменения. 

1. These little girls like when their brothers play with them. 2. Children 

spend a lot of time out-of-doors. 3. My cousins have families of their 

own. 4. My sisters have breakfast at 8 o

, 

clock and them they go to 

schools. 4. They return home only at 2 o

,

 clock in the afternoon. 5. 

They go to the library twice a month. 6. Their teachers tell them that 

they make a lot of mistakes. 7. They are not attentive at the lesson. 

III. The Complex Object. Употребите частицу to, если это необходимо. 

1. She felt-her shoes…pinch. 2. We don 

,

 t want anyone…interfere. 3. 

What made you…terrorize me? 4. The neighbor saw a stranger…enter 

the house. 

IV. Lf-Clauses. Переведите следующие предложения. 

1. Мы будем обедать, когда мой брат придёт из школы. 2. Если завтра 

будет хороший  день, мы поработаем в саду. 3. Сообщите нам, когда 

начнётся собрание.                     

V.  Переведите предложения в косвенную речь. 

      1. Tom said, “I have already eaten lunch”. 2. Mr. For d said, “I’m going to fly 

to Chicago”. 3. Jane said, “I can’t afford to buy a new TV-set”.   

 

 


